
Zn: or.0012.t.2o1r9 Protokół Nr l|2ot9
z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich

odbytego w dniu 24 stycznia 2019 roku.

Przewodniczqcy Komisji Bogusław Bartos otworzyt pierwsze w 2019 roku posiedzenie

Komisji i na wstępie powitat jej członków.

Stwierdzit ona, że na stan 5 członków w posiedzeniu udział bierze 5 co stanowi quorum do

podejmowania prawomocnych decyzji.

Lista obecności stanowizatqcznik nr ]. do protokotu.

Następnie Przewodniczqca Komisji powitata:

- Sekretarza Gminy Barbarę Bade|skq,

- Kierownika GOPS Agnieszkę Czechowskq,

- Pracownika GoPS Bożenę Koniecznq,

. Kierownika Gminnej Bib|ioteki Publicznejw Fałkowie Mariannę Gtqbata,

Lista obecności stanowi zatqcznik nr 2 do niniejszego protokołu.

W zwiqzku z tYm, że w posiedzeniu nie może uczestniczyć Prezes Gminnego

Ludowego K|ubu Sportowego w Fałkowie Przewodniczqcy Komisji zwrócił się o wykreślenie

pkt. 8 z porzqdku posiedzenia.

Komisja jednogtośnie przyjęła wnioskowanq zmianę oraz porzqdek posiedzenia W

następujqcym brzmieniu :

L.Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.

2. Przyjęcie porzqdku posiedzenia Komisji.

3. Przyjęcie protokotu ze wspólnego posiedzenia Komisji'

4.1apoznanie się ze sprawozdaniem z dziataIności Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej w

Fałkowie za 20].8 rok.

5' Aqaliza informacji na temat dziatania Zespotu Interdyscyp|inarnego w 2018 roku.

6. Przedstawienie sprawozdania z dziataIności ochotniczych Straży Pożarnych za 2018 rok.

7. Przedłozenie sprawozdania z działaIności p|acówek ku|tury: Gminnej Bib|ioteki Pub|icznej

w Fatkowie i Biblioteki Publicznej w Czermnie za fOIS rok.

S.Zapoznanie z Planami Pracy w/w instytucji na 2019 rok.

9. Sprawy rozne iwolne wnioski.

10. Zakończenie posiedzenia.

Porzqdek posiedzenia stanowi załqcznik nr 3 do niniejszego protokołu'

Następnie jednogtośnie przyjęto protokół ze wspó|nego posiedzenia stałych Komisji

Rady Gminy, które odbyto się w dniu 18 grudnia 2018 roku nie wnoszqc do niego żadnych

uwag.



Ad.pkt.4.

Sprawozdanie z działa|ności Gminnego ośrodka Pomocy Spotecznej w Fatkowie w

2018 roku przedstawiła Kierownik Agnieszka Czechowska.

Poinformowała ona, ze GOPS w okresie od stycznia do grudnia 2018 roku objqł pomocq

społecznq t74 rodziny o |iczbie osób 434'

W2018roku zasiłkistałeotrzymato 41osóbwtym:3osoby pozostajqce wrodziniena
kwotę 8.407,00 zt oraz d|a 38 osób gospodarujacych samotnie na kwotę 218.988,00 zt'

Zasiłki okresowe - przYznano i wyptacono d|a f4 rodzin na kwotę 4L.84o,78 zt z tego

dotacja to kwota 41",84o,t8 zł,

Byty to zasitki przyznane z powodu:

- bezrobocia dla 13 rodzin - kwota 23.396,18 zl,

- dtugotrwatej choroby _7 rodzin kwota L.541.,oozł,

- z innych powodów (wie|odzietność) - 4 rodziny kwota 5'890,00 zt,

Schronienie opłacono d|a 7 osób na łqcznq kwotę 74.oIf,ooz|,

Ustugi opiekuńcze świadczone byty d|a 21 osób - koszt 107.310,00 zł, (część kosztów

ponosza osoby korzystajqce z pomocy)'

Specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone W miejscu zamieszkania dziecka - koszt

6'f59,f8 w catościjest dotowany.

Dodatek mieszkaniowy zostat wyptacony d|a jednej rodziny o łqcznej kwocie 455,If zł,

Wynagrodzenie naIeżne z tytutu sprawowania opieki przvznane przez sqd opiekunowi
prawnemu wyptacono d|a jednej osoby na tqczna kwotę 1.500,00 z|, całośc dotowana.

Zasiłki celowe. na zakup |eków, odzieiy, obuwia, opału, środków czystości oraz na remont -

ogó|na kwota L5.976,oo z|.

Na program ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania,, - wydatkowano kwotę 123'389,00 zł

z tego środki wtasne to kwota 51.389,00 zt i dotacja 7f .ooo,oo zł,

1) Na dożywianie dzieci i młodzieży w szkotach oraz d|a 1. osoby dorosłej w 20].8 roku

wydatkowano kwotę 34.7o9,oo zt, w tym środki własne to kwota L5.9L7,ao zt i dotacja

t8.792,00 zł.

obid-dy zostaty optacone d|a uczniów Pub|icznej Szkoty Podstawowej w Czermnie, PubIicznej

Szkoty Podstawowej w Fatkowie i Pub|icznego Gimnazjum W Fałkowie, w Specja|nym

ośrodku Szko|no-Wychowawczym W Baryczy oraz w Szkotach PonadgimnazjaInych w

Końskich.

2) Pomocq w formie positku nie wymagajqcq przeprowadzenia wywiadu środowiskowego

objęto 6 dzieci ze Szkół Podstawowych w Fatkowie i Czermnie oraz Gimnazjum w Fatkowie'

3) Pomoc w formie zasitku ce|owego na żywność _ z tej formy pomocy w 2018 roku

skorzystato 85 rodzin. Kwota wydatkowana na ten ce| to 88.680,00 zł z tego środki wtasne to

35,472,oo zt i dotacja 53.208,00 zł.

Gminny ośrodek Pomocy Społecznej w 2018 roku optacit składkę zdrowotnq od osób
pobierajqcych zasiłek stały - była to kwota 19.973,85 zł'

Razem na pomoc spotecznq w 2018 roku wydatkowano kwotę 6L7,677,t3 zł.



W 2018 roku GOPS rea|izował równiez formę pomocy materia|nej o charakterze

socjaInym d|a uczniów zamieszkatych na terenie Gminy Fałków' Z tej formy pomocy w 2018

roku skorzystato 67 uczniów na tqcznq kwotę 54.468,90złztego dotacja 49.oŻf,oo zł iśrodki

wtasne 5.446,90 zl.

Będqc przy gtosie Kierownik GoPs poinformowata, ie w miesiqcu grudniu 20].8 roku

. pracownicy ośrodka wspó|nie z pracownikami Gminnej BibIioteki w Fatkowie przygotowaIi

wigi|ię dla osób samotnych z terenu Gminy.

Kolejnym zadaniem rea|izowanym W 2018 roku przez GOPS byta wypłata śwladczeń

rodzinnych, świadczeń rodzicielskich, funduszu alimentacyjnego' świadczenia

wychowawczego ( rodzina 500+) oraz Programu Dobry Start.

świadczenia rodzinne - wydatkowano ogótem 1..81.1.663,00 zt reaIizujqc 9691. świadczeń:

1) na zasiłki rodzinne wydatkowano 522.859,00 zł ( 4435 świadczen),

2) na dodatki do zasitków _266.86L,oo zł, (2196 świadczeń) w tym z tytutu:

- urodzenie dziecka 1.7.000,00 z| (17 świadczeń),

- opieki nad dzieckiem W okresie urlopu macierzyńskiego * 4f '65f ,oo zł (I1l świadczeń),

- samotnego wychowywania dziecka - 33,77o,oo zt (L70 świadczeń),
. ksztatcenia i rehabi|itacji dziecka niepetnosprawnego - 38'1.50,00 zł (355 świadczeń),

- rozpoczęcia roku szko|nego - f5,25f ,o0 zł (252 świadczenia),

- podjęcia przez dziecko nauki poza miejscem zamieszkania - 40,o74,o0 zt ( 554 świadczenia),

- wychowywania dziecka w rodzinie wielodzietnej - 70.01.5,00 zł ( 737 swiadczen),

3) zasitek pielęgnacyjny _ 397 ,f73,oo zt ( 25L4 świadczeń),

4) świadczenie pie|ęgnacyjne - 410.606,00 z| (278 świadczeń),

5) specjalny zasitek opiekuńczy - 48.668,00 zt ( 91 świadczeń),

6) zasiłek d|a opiekun a _ 17 .369,00 zł (33 świadczenia),

7) jednorazowa zapomoga z tytutu urodzenia się dziecka _ f7 .ooo,ao z| (f7 świadczeń),

8) świadczenie rodzicie|skie - na kwotę 138.396,00 zt (150 świadczeń),

Ustawa ,,za życiem,, - wyptacono jednorazowe świadczenie w wysokości 4'000,00 zt'

Składka na ubezpieczenie emerytaIne i rentowe za osoby pobierajqce świadczenie
pie|ęgnacyjne w 2018 roku wynio s|a 86.L72,oo zł (2I2 świadczeń)

Składka na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierajqce świadczenie pielęgnacyjne to

kwota tl'964,oo zt (90 świadczeń).

Sktadka na ubezpieczenie emerytaIno-rentowe za osoby pobierajqce specjaIny zasiłek

opiekuńczy - 13.393,00 zt (91" świadczeń).

Sktadka na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierajqce specja|ny zasitek opiekuńczy -
3.366,00 zł (7o świadczeń).

Składkę emeryta|no-rentowa d|a opiekuna wypłacono ogółem na kwotę 3,974,oo9 zł ( 27

świadczeń).

Sktadka zdrowotna d|a opiekuna - wyptacono kwotę 580,00 zt (12 świadczeń).
. Koszt obsługi wyptat świadczeń rodzinnych w 2018 roku wynióst ogótem 56'179,39 z|.

W 2018 roku wyptacono 234 świadczenia z funduszu alimentacyjnego na tqcznq kwotę

89'4zo,00 zł,|iczba osób uprawnionych które otrzymaty świadczenia a|imentacyjne to 18.



Kwoty zwrócone przez dłużników a|imentacyjnych z tytutu wyptaconych świadczeń z
funduszu a|imentacyjnego to 68.785,05 zł,ztego na dochody budżetu państwa przekazano

55,88f ,82 zł i na dochody wtasne gminy l2.9of ,t8 zt..

Koszt obstugi świadczeń a|imentacyjnych w 2018 roku wyniósł f ,68f ,60 z|.

Na świadczenia alimentacyjne i świadczenia rodzinne w 2018 roku wydatkowano
łqczn ie 2.t42.7 8L,22 z|.

Na rea|izację programu Rodzina 500+ w 2018 roku łqcznie z kosztami obsługi
wydatkowano kwotę 3.041.393,38 zł.

Dobry start - to 300,00 zł jednorazowego wsparcia d|a uczniów rozpoczynajqcych rok
szko|ny, jest to świadczenie przyznawane bez wzg|ędu na dochód.

Na to świadczenie w 2018 roku zostało złożonych 338 wniosków co daje 504

świadczenia.

Koszt tego Programu wrazzjego obstugq wynióst 155.640,00 zt.

Będqc przy głosie Kierownik GoPs poinformowała, ze w 2018 roku 4 rodziny

wie|odzietne złoiyły wniosek o przyznanie Karty Dużej Rodziny, natomiast 3 rodziny

wystqpity z wnioskiem o przedtużenie Karty Dużej Rodziny.
jak da|ej poinformowała Agnieszka Czechowska Gminny ośrodek Pomocy Społecznej

rea|izowat równiez zadania z zakresu dystrybucji artykutów spozywczych d|a osób najbardziej
potrzebujqcych w ramach Programu operacyjnego Pomoc Zywnościowa 2ol4.2o2o z

Eu ropejskiego Fu nd uszu Pomocy Najba rdziej Potrzebujqcym.
W 2018 roku została podpisana umowa na dystrybucję artykutów spożywczych, pomoca
objęto 355 osób.

Ponadto GOPS w ramach Programu operacyjnego Pomoc Zywnościowa wydat skierowania
d|a 200 osób do Parafii Rzymsko-Kato|ickiej w Czermnie .

Na zakończenie Agnieszka Czechowska udzieIiła dodatkowych wyjaśnień i
szczegótowo dopowiedziata na pytania cztonków Komisji.

Wyjaśniła ona między innymi zasady przyznawania Kart Dużej Rodziny d|a rodziców, którzy
wychowa|i co najmniej troje dzieci bez wzg|ędu na to.że dzieci obecnie sq dorosłe i
samodzielne.

Następnie Kierownik Agnieszka Czechowska zapoznata z P|anem Pracy GoPs na 2019

rok.

P|an Pracy okreś|a zadania jakie rea|izowane będq przez GoPs .

Zadania te będq dotyczyty:

- udzie|ania róznych form pomocy osobom potrzebujqcym,

- przyjmowanie wniosków o przyznanie pomocy pienięznej i niepieniężnej,

- praca w terenie (przeprowadzanie wywiadów środowiskowych, monitorowanie środowiska,
praca socjalna),

- wydawanie decyzji co do przyznania pomocy społecznej,
- sporzqdzanie list wypłat,

- sporzqdzanie wniosków o wydawanie Kart Dużej Rodziny,
. prowadzenie Zespołu InterdyscypIinarnego ds. przemocy w rodzinie,



. prowadzenie spraw odnośnie świadczeń rodzinnych,
- prowadzenie Programu Rodzina 500+,

- prowadzenie funduszu a|imentacyjnego ( przyjmowanie wniosków o ustalenie prawa do

funduszu alimentacyjnego oraz odpowiedniej dokumentacji w tym zakresie, rozliczanie
funduszu alimentacyjnego, rozpatrywanie zmian zaistniatych w trakcie okresu pobierania

zasitku),

- prowadzenie postępowań w stosunku do dtużników a|imentacyjnych ( wystawianie
upomnień i tytutów wykonawczych w tym zakresie),
- comiesięczne zapotrzebowanie na wyptaty poszczegó|nych świadczeń z pomocy społecznej

oraz świadczeń rodzin nych,

- sporzqdzanie sprawozdań z pomocy spotecznej oraz świadczeń rodzinnych a takze

sprawozdań finansowych i statystycznych,

- ewidencjonowanie operacji finansowych GoPs, sporzqdzanie Iist wynagrodzeń i dek|aracji

ZUS.

omawiane przez Kierownika GoPs materiały stanowiq załqcznik nr 4 do niniejszego

protokołu.

Ad.pkt.5.

Następnie gtos zabrata Przewodniczqca Gminnego Zespotu Interdyscyplinarnego do

Spraw Przeciwdziałania Przemocy W Rodzinie Bozena Konieczna i poinformowała, że Gminny
Zespół |nterdyscyp|inarny został powotany Zarzqdzeniem Wójta Gminy z dnia 31 sierpnia
2011 roku.

CeIem dziatania Zespotu jest stworzenie jednoIitego siInego frontu oddziatowujqcego

zarówno na osobę doznajqcq przemocy jak również osobę, która stosuje przemoc w rodzinie.

Posiedzenia Zespołu odbywajq się w zależności od potrzeb jednak nie rzadziej niz raz na trzy
miesiqce.

W sktad Zespotu wchodzq przedstawicie|e: Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej, Gminnej
Komisji Rozwiqzywania Problemów A|koho|owych, ochrony zdrowia, Po|icji, oświaty oraz
Sqdu Rejonowego w Końskich.

W 201.8 roku odbyto się 7 posiedzeń tego Zespotu'

Do Zespołu Interdyscyp|inarnego w 2018 roku wptynęty 2 Niebieskie Karty-A zatożone przez

Policję.

Zespót Interdyscyp|inarny w omawianym okresie zakończył procedurę 3 Niebieskich Kart z

powodu ustania przemocyw rodzinie, wtym 2 Niebieskie Karty z roku fOL7.

Jak poinformowata Bozena Konieczna na koniec 2018 roku została czynna 1 Niebieska Karta'

Na zakończenie Bożena Konieczna odpowiedziata na pytania dotyczqce omawianego tematu
i udzielita dodatkowych wyjaśnień.

Informacja stanowi załqcznik nr 5 do niniejszego protokołu.



Ad.pkt.6.

W ko|ejnym punkcie Przewodniczqcy Komisji udzieIit gtosu Komendantowi
Gminnemu Zwi4zku ochotniczych Strazy Pozarnych w Fałkowie jednocześnie członkowi
Komisji G rzegorzowi Zganiaczowi.

Przedstawił on sprawozdanie z dzia|a|ności jednostek ochotniczych Strazy Pożarnych z

terenu Gminy za 2OI8 rok.

W 2018 roku jednostki uczestniczyty w 28 akcjach, w tym pożary: nieuzytków-S, |asu-8,

sadzy-2, ba|otów-l, budy$ków-4 w tym 2 budynki gospodarcze i 2 pozary kotłowni
przydomowej.

Loka|ne zagrożenia jakie odnotowano w 2018 roku to: wypadki samochodowe-6, plamy o|eju

na drodze-f,zagroŻenia ze strony osoby pod wpływem środków odurzajqcych -1.

W działaniach w 2018 roku udziat brato ogótem t73 strażaków, ogó|ny czas udziału w tych

akcjach to 363 godziny.

Jak da|ej poinformowat Grzegorz Zganiacz w minionym roku przeprowadzono ćwiczenia

ratowniczo-gaśnicze na obiekcie,,DeIikatesy Centrum,, organizowane przez Państwowq Straż

Pożarnq Końskie.

W ćwiczeniach udział braty cztery jednostki: oSP Ruda Ma|eniecka, Czermno i Fatków oraz

PSP Końskie.

Poza dziataniami ratowniczo-gaśniczymi jednostki oSP w 20].8 roku uczestniczyły równiez w

zawod ach sportowo-pożarn iczych.

Kobieca Drużyna Pozarnicza z Fatkowa brata udziat w zawodach wojewódzkich.
Jak poinformowat Gminny Komendant osP strażacy biorq także czynny udziat podczas

uroczystości kościelnych, państwowych oraz organizacji imprez okoIicznościowych i
ku Itu ra Ino-oświatowych.

Kontynuujqc swojq wypowiedź GrzegorzZganiacz poinformował, Źe w roku 201.9 p|anowane

sq w jednostkach oSP zebrania sprawozdawczo-wyborcze.
Jak dalej poinformowat Grzegorz Zganiacz zgodnie z dotychczasowym zwyczajem strazacy
również w roku 2019 będq brać czynny udziat w uroczystościach koście|nych, państwowych
oraz prowadzić działaIność prewencyjnq.

Na zakończenie swojej wypowiedzi udzie|ił on dodatkowych wyjaśnień i odpowiedział na

pytania dotyczqce omawianego tematu.

Sprawozdanie za 2018 rok oraz plan dziatania na rok 2019 stanowi załqcznik nr 6 do

n i n iejszego protokotu.

W da|szej części tego punktu gtos zabraIi:

Członek Komisji E|żbieta Ś|iwińska, która zwrócita się do Gminnego Komendanta oSP
o rozwiqzanie istniejqcego od kiIku miesięcy prob|emu w jednostce oSP w Czermnie.

Temat byt poruszany podczas wspó|nego posiedzenia Komisji oraz obrad sesji a|e jak dotqd

sprawa nie została rozwiqzana.

Chodzi o dostęp do garażu i samochodu pożarniczego w przypadku nieobecności kierowcy
kiedy konieczny jest wyjazd do akcji ratowniczej.



|stniejqcy problem potwierdzita Wiceprzewodniczqca Rady Gminy Maria Domańska,

która również zwrócita się o jego rozwiqzanie.

Jak stwierdziły radne w jednostce oSP w Fałkowie nje ma takich prob|emów to nie powinno

ich być również w oSP w Czermnie tym bardziej ze jednostka ta jest w Krajowym Systemie

Ratown ictwa G aśn iczego i posiada specja Iistyczne Wyposazen ie.

Wyjaśnień dotyczqcych tego tematu udzie|ił Gminny Komendant osP Grzegorz

Zganiacz.

Poinformowat on, że nie jest on stronq w tej sprawie podczas obrad sesji Wójt wyjaśnit że za

mienie jednostki oSP w Czermnie materia|nie odpowiedziaIny jest pracownik Urzędu Gminy

zatrudniony na stanowisku konserwatora i kierowcy OSP.

Dysponuje on k|uczem do garazu tej jednostki, drugi klucz posiada również pracownik

Urzędu Gminy zatrudniony na stanowisku kierowcy który zastępuje kierowcę oSP z Czermna

w razie takiej potrzeby itakie sq fakty dodał GrzegorzZganiacz'

Kontynuujqc swojq wypowiedź GrzegorzZganiacz stwierdzit, że o i|e mu wiadomo nie można

przekazać k|uczy osobie nie zwiqzanej stosunkiem pracy z Urzędem Gminy io tym równiez

poinformował Wójt podczas obrad sesji co również potwierdzit radca prawny.

Będqc przy głosie wyjaśnił, ze przyczyna tego konf|iktu wynika z braku zaufania wśród

członków oSP w Czermnie.

|stniejqcy prob|em powinien być rozwiqzanY przY udzia|e członków oSP w Czermnie oraz

władz Gminy wyjaśnit Grzegorz Zganiacz'

Następnie głos zabrała Sekretarz Gminy Barbara Bade|ska, która stwierdzita, z]e sam

klucz nie jest tu gtównym prob|emem a|e chodzi o odpowiedziaIność materia|nq oraz

odpowiedzia|ność za osoby biorqce udziat w akcjach ratowniczych.

E|żbieta Ś|iwlńska stwierdziła, ze W jednostce osP W Czermnie sa osoby

odpowiedzia|ne i godne zaufania a|e jeże|i okazało by się Że nie wywiqzujq się z

powierzonych im zadan można powierzyć je innej osobie.

Na zakończenie tego tematu głos ponownie zabrat Gminny Komendant oSP Grzegorz

1ganiacz, który zwrócił się do radnych o tagodzenie tego konf|iktu poniewaz nawarstwianie

się problemu nie doprowadzi do jego rozwiqzania

Komisja wnioskuje o rozwiqzanie istniejqcego W oSP w Czermnie prob|emu oraz

poinformowanie o ustaleniach na kolejnym posiedzeniu Komisji.

Ad.pkt.7.
W da|szej części posiedzenia gtos zabrała Kierownik Gminnej Bib|ioteki Pub|icznej w

Fatkowie Marianna Gtqbata i przedstawita sprawozdanie za 201.8 rok z dziata|ności tej

Biblioteki oraz filii biblioteki w Czermnie.

omówita ona zadania podstawowe bib|ioteki do których między innymi na|eży gromadzenie,

opracowywanie i przechowywanie materiatów bibIiotecznych, zakup nowości wydawniczych

z uwzg|ędnieniem poszczegó|nych grup czyte|niczych, udostępnianie zbiorów bibIiotecznych,

popu|aryzacja ksiqżki i czyte|nictwa, opieka nad lzbq Tradycji w Fałkowie.

Jak poinformowata Kierownik Bib|ioteki gromadzenie zbiorów odbywa się poprzez zakup

nowości wydawniczych, ksiqżkowych.



W bib|iotece gromadzone sa najwartościowsze pozycje ksiqżkowe, które sq dostępne na

rynku wydawniczYm, przY wyborze okreś|onych tytułóW brane sq również pod uwagę

sugestie czyteIników, a przY zakupie Iektur błbIioteka konsu|tuje się ze szkotami
poinformowata Kierownik Biblioteki.

Kontynuujqc swojq wypowiedź poinformowata ona, ze w 2018 roku ksiqzki do bibIioteki
zakupione zostaty ze środków budżetu Gminy oraz z dotacji Ministra Ku|tury i Dziedzictwa

Narodowego.

Stan księgozbioru na koniec 2018 roku wynosit L9652 wo|uminy, w 2018 roku zakupiono 448
wo|uminów na kwotę 1'L0I2, z tego budżetu Gminy 238 wo|uminów za kwotę 5 567,00 zł i ze

środków Ministra Ku|tury i Dziedzictwa Narodowego 238 wo|uminów za kwotę 5 445,oo zt.

Prenumerata czasopism to 5 tytutów w tym prenumerata czasopisma fachowego ,, Poradnik
Bib|iotekarza,, i czasopismo d|a dzieci ,, świerszczyk,,'
jak poinformowała Marianna Gtqbała z prasy biezqcej można skorzystać na miejscu jak

również wypożyczyć do domu, w 2018 roku było 448wypozyczeń prasy.

W 2018 roku w bibIiotece zarejestrowano 495 czyte|ników, w tym 215 czyte|ników do |at

15.

Aby pozyskać jak najwięcej czyte|ników bib|ioteka wspótpracu je z rodzicami, nauczycie|ami

ze szkoł i przedszko|i.

Podczas odwiedzin bib|ioteki dzieci poprzez zabawę i formę czytania poznajq autorów oraz

bohaterów ksiqżek.

W bibliotece w 20]-8 roku organizowane były wystawki ksiqżek jak również kqcik d|a dzieci

do malowania i rysowania.

W 2018 roku bib|iotekę odwiedziło34t4 czyte|ników, wypożyczenia na zewnqtrz to 573]. w

tym 2055 wo|uminów d|a dzieci i mtodzieży.

Kontynuujqc swojq wypowiedź Marianna Gtqbata poinformowata, że bibIioteka jest w
posiadaniu 5 komputerów które przekazane sq w ramach projektu ,,Przeciwdziatanie
wyk|uczeniu cyfrowemu w Gminie Fałków,, wspótfinansowanego ze środków Europejskiego
Funduszu Rozwoju Regionalnego.

Komputery te sq z dostępem do internetu, mieszkańcy i czyte|nicy moga z nich korzystać

nieodptatnie.

W ramach promocji ksiqzek i czyte|nictwa wykonywane były gazetki, hasta oraz spotkania z

dziećmi imtodzieżq.

Rok 2oI8 ogtoszono rokiem: jubiIeuszu 100-|ecia odzyskania przez Po|skę

Niepod|egłości, rokiem Ireny Send|erowej (w zwiqzku z 1.o rocznicq jej śmierci) oraz rokiem

Praw Kobiet (w 100 rocznicę przyznania Po|kom praw wyborczych).

W zwiqzku z tymi uroczystościami w bib|iotece wykonywane były hasła i gazetki.

W miesiqcach styczeń, |uty, marzec20!8 roku ( raz w tygodniu) pod hasłem ,,Twórcza
Zima w Bibliotece,, odbywały się spotkania szydełkowe pod okiem profesjona|istki Pani

Janiny Kurpińskiej w których udziat brało 1-0 pań z terenu Gminy Fatków.



W dniu 9 marca 2018 roku pod hastem ,, Tradycyjne zawody i rękodzieło, stare i nowe

techniki rękodzie|nicze wytwarzania kompozycji i stroików świqtecznych,, odbyty się zajęcia

rękodzieInicze.

Warsztaty prowadzita Pani Ha|ina Szymańska - starszy specja|ista z Dziatu obszarów

Wiejskich ze Świętokrzyskiego ośrodka Doradztwa RoIniczego W ModIiszewicach,

uczestniczyło w nich 15 osób.

Miesiqc kwiecień to cyk|iczne odwiedzanie bibIioteki przez dzieci z przedszkola i

gtośne czytanie bajek z okazji ,,Międzynarodowego Dnia Ksiqżki d|a Dzieci,,.

W miesiqcu maju pod hastem ,,odkrywamy Świętokrzyskie,, 50 osobowa wycieczka

Gazety Wyborczej zwiedziła |zbę Tradycji w Fatkowie.

|zbę Tradycji odwiedzi|i równiez uczniowie Publicznej Szkoły Podstawowej w Fatkowie z k|as

t-tv.

W miesiqcu |istopadzie 20].8 roku pod hastem ,,Twórczajesień w bib|iotece,, odbył się

cyk|; warsztatów pt. ,,Szydetkowe ozdoby świqteczne,,, które były prowadzone przez Paniq

Janinę Kurpińskq miejscowq pasjonatkę szydetkowania poinformowata Kierownik Gminnej

Biblioteki.

Ponadto pracownicy bib|ioteki w miesiqcu |ipcu uczestniczy|i w przygotowaniu festynu ,,Dni

Gminy Fałków,, oraz przygotowywaniu spotkania optatkowego d|a osób samotnych Z terenu

Gminy, które odbyto się w miesiqcu grudniu w Pub|icznej Szko|e Podstawowej w Fatkowie.

Na zakończenie Kierownik Gminnej BibIioteki poinformowata o wspótpracy z

BibIiotekq Powiatowq w Końskich oraz Wojewódzkq BibIiotekq w KieIcach.

Następnie Kierownik Gminnej Bib|ioteki zapoznała zebranych z p|anem pracy na 201-9

rok omawiajqc główne kierunki dziatania.

W 201.9 roku nada| planowane jest gromadzenie i opracowywanie zbiorów, wzbogacanie

księgozbioru Gminnej Bib|ioteki PubIicznej w Fałkowie i Fi|ii Bib|ioteki w Czermnie, prace nad

kataIogami, prace ku|turaIno-oświatowe, wspótpraca z instytucjami z terenu Gminy oraz

wspótpraca ze środowiskiem.

Będqc przy głosie Marianna Głqbała udzie|iła wyjaśnień i odpowiedziata na pytania dotyczqce

funkcjonowania bib|ioteki w Fatkowie i w Czermnie między innymi zwiqzanych ze zmianq

pracownika w Bib|iotece Publicznej w Czermnie w zwiqzku z przejściem na emeryturę osoby

dotychczas tam zatrud nionej.

Wiceprzewodniczqca Rady Gminy Maria Domańska zwrócita się do Pani Kierownik

Gminnej BibIioteki o z prośbq o przyjęcie do BibIioteki w Czermnie komputerów ze Szkoty

Podstawowej w Czermnie po otrzymaniu przez szko|ę komputerów z projektu'

Następnie głos zabrata E|żbieta Ś|iwińska, która stwierdziła ze ze wzg|ędu na sytuację

|oka|owq w Bib|iotece w Czermnie uczniowie majq ograniczone moż|iwości skorzystania z

czytelni czy innych form spędzenia wo|nego czasu chociazby w okresie ferii zimowych.

Maria Domańska poinformowała, ie w miarę moż|iwości finansowych w |atach

ubiegłych W BibIiotece W Czermnie przeprowadzone zostaty doraźne remonty oraz

pomalowane pomieszczenia.



Sprawozdanie za fo18 rok przedstawione przez Paniq Kierownik Gminnej Bib|ioteki

Pub|icznej w Fałkowie oraz plan pracy na rok 2019 stanowi załqczniknr7 i8 do protokotu.

Ad. pkt.8.
Ko|ejny punkt porzqdku posiedzenia dotyczqcy p|anów pracy na 2019 rok zostat

zreaIizowanY przY omawianiu sprawozdania z dziata|ności poszczegó|nych jednostek za 2018

rok.

Referujqcy zapozna|i wówczas z p|anami pracy jednostek na rok 2019.

Ad.pkt.9.

W kolejnym punkcie posiedzenia glos zabrali:

E|żbieta Ś|iwińska, która wnioskowata o zwiększenie czasu pracy |ekarzy w ośrodku

Zdrowia w Czermnie.

obecnie |ekarze w tym ośrodku przyjmujq dwa dni w tygodniu po 2 godziny i dwa dni po 3

godziny.

Stwierdziła ona, że mieszkańcy Czermna oraz okoIicznych miejscowości nie kryjq swojego

niezadowo|enia istniejqcq sytuacjq i zwracajq się o zwiększenie godzin tj, od 8.00 do 13.00

od poniedziałku do piqtku a|bo ostatecznie od poniedziałku do czwartku kazdego tygodnia.

obecna sytuacja powoduje przepisywanie się pacjentów do Mar||a - Med ponieważ nie

zostajq oni przyjęci w ośrodku Zdrowia w Czermnie a często nie majq moz|iwości dojechania

do Fałkowa.

Następnie głos zabrata Maria Domańska, która poinformowata ze będqc radnq w

poprzedniej kadencji jak również członkiem Rady Spotecznej przy Pub|icznym Zakładzie

opieki Zdrowotnej w Fałkowie wie|okrotnie wnioskowata o zwiększenie godzin przyjęć

pacjentów w ośrodku Zdrowia w Czermnie.

Będqc przy głosie wyjaśniła ona, że podczas prowadzonych wówczas rozmów z Dyrektorem

P4oZ w Fatkowie Markiem Herudzińskim uzyskała informacje, że starania o zatrudnienie

|ekarzy nie przyniosty efektów i sytuacja ta twa nada|'

Wypowiedź Marii Domańskiej potwierdzita radna Anna P|uta która wyjaśnita, ze

będqc w poprzedniej kadencji Przewodniczqcq Rady Gminy również była obecna przv

rozfnowach dotyczacych zatrudnienia |ekarzy w Pub|icznym Zaktadzie opieki Zdrowotnej w

Fałkowie.

Mimo starań Dyrektora P7o7 jak również innych osób sprawa zatrudnienia |ekarzy nie

zostata rozwiqzana stwierdzita Anna PIuta.

Następnie gtos zabrat Przewodniczqcy Komisji Bogustaw Bartos, który zwrócit uwagę,

na wie|okrotnie zgłasza nY przez niego prob|em dotyczqcy wrastajqcych w budynek świet|icy

w o|szamowicach gatęzi co stwarza zagrożenie.

Ponownie zwrócił się on równiez o uprzqtnięcie pozostatości po remoncie kanaIizacji.

Ad.pkt.10.
W zwiqzku ze zreaIizowaniem porzqdku posiedzenia Przewodniczqcy Komisji

podziękowat wszystkim za udział i zamknqł posiedzenie.

Na tym protokót zakończono.

Protokótowała:
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